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PROTOKÓŁ Nr LXVIII/22 
LXVIII sesji Rady Gminy Pszczółki, 

która odbyła się w dniu 28 grudnia 2022 r., 
w Kamienicy Kultury w Pszczółkach 

 
 

 

LXVIII sesja Rady Gminy Pszczółki rozpoczęła się o godz.9:05 w Kamienicy Kultury            
w Pszczółkach. Obradom przewodniczyła p.Anna Staniewicz - Przewodnicząca Rady 
Gminy. Protokółowała Dorota Gromadzka - Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego.  

 

PORZĄDEK SESJI: 
 

1.Sprawy regulaminowe: 
1) otwarcie sesji, 
2) stwierdzenie kworum, 
3) przedstawienie porządku obrad, 
4) przyjęcie protokołów LXV, LXVI i LXVII sesji. 

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zmiany budżetu Gminy Pszczółki na rok 2022 - referuje p.Monika Grala-

Wierzba,  
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pszczółki na lata 2022-

2030 - referuje p. M.Grala-Wierzba, 
3) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi w roku 

2023 - referuje M.Grala-Wierzba, 
4) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pszczółki na lata 2023-2030 - 

referuje p. M.Grala-Wierzba, 
5) w sprawie budżetu Gminy Pszczółki na rok 2023 - referuje p.M.Grala-Wierzba, 
6) w sprawie skargi na działalność Wójta - referuje p. Przemysław Jaskólski, 
7) w sprawie stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci do placówek oświatowych - referuje p.A.Ochmińska. 
3. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami, w tym złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych na nie 
odpowiedziach 

4. Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami 
5. Wolne wnioski i informacje 

6. Zamknięcie obrad sesji 
 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe: 
      1) otwarcie sesji 

LXVIII sesję Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady słowami: „Otwieram LXVIII 
sesję Rady Gminy Pszczółki” i powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie.    

2) stwierdzenie kworum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła obecność 11 radnych 
(4 nieobecnych - radni: Bizior Wioleta, Cichocki Paweł, Niemczuk Magdalena i Pestka Piotr). 
Powiedziała, że Rada jest zdolna do podejmowania prawomocnych uchwał - lista obecności 
w załączeniu. 
      3) przedstawienie porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek obrad otrzymali radni w materiałach 
na sesję i przewiduje on rozpatrzenie siedmiu projektów uchwał. 
 

Ad. 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
 

1) w sprawie zmiany budżetu Gminy Pszczółki na rok 2022 

 Projekt uchwały przedstawiła p.Monika Grala-Wierzba. Szczegółowo omówiła 
zmiany budżetu w zakresie dochodów i wydatków, które zostały opisane w uzasadnieniu do 
uchwały.  
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Radny Krzysztof Kutkowski zapytał o „program węglowy” - jak dużo ludzi się zgłosiło i czy 
wszystkie środki zostały rozdysponowane? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że do wypłacenia została ostatnia transza i te środki zostają 
dzisiaj wprowadzone do budżetu.  
W kwestii ilości osób, które złożyły wnioski o dodatek węglowy, p. Beata Nowakowska - 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że ta informacja jest 
zawarta w prezentacji, którą w dalszej części sesji przedstawi Pan Wójt.  
 

 Do projektu uchwały nie było innych pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady 
Gminy odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. 
Obecnych na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzy-
mujących się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr 
LXVIII/409/22. 
 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pszczółki na lata 2022-2030  
 

 Pani Monika Grala-Wierzba powiedziała, że urealniamy dochody i wydatki, dostoso-
wując je do podjętej uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2022 r., oraz zwiększamy 
nakłady finansowe na remont dróg gminnych.  
 

 Do projektu uchwały nie było pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady Gminy 
odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych 
na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących 
się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr LXVIII/410/22. 
 

3) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi w roku 2023   
 

 Pani M.Grala-Wierzba  powiedziała, że w projekcie uchwały ustalamy dopłatę do 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, w wysokości 668 tys. zł. Uchwała jest 
niezbędna do przyjęcia budżetu na 2023 r. Dochody na przyszły rok zostały oszacowane na 
kwotę 3 mln zł, a wydatki na kwotę 3.688 tys. zł. Różnica musi być pokryta z innych 
dochodów Gminy. 
Pan Wójt dodał, że jest to kolejna taka uchwała, ponieważ w roku poprzednim także była 
podjęta.  
Przewodnicząca Rady zapytała o zaległości w opłatach za śmieci. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że zaległości są na poziomie lat ubiegłych - nie płacą za śmieci 
osoby, które faktycznie są zadłużone i taka sytuacja się powtarza. Dochody są większe niż 
szacowane na początku, ale dokładne dane będą po sporządzeniu sprawozdania z wyko-
nania budżetu.  
Pan Wójt powiedział, że od dwóch miesięcy trwają kontrole rzeczywistego stanu zamiesz-
kania w gospodarstwach domowych. Akcja polega na analizie krzyżowej danych z różnych 
źródeł i porównywaniu ich ze złożonymi deklaracjami. Raport zostanie przedstawiony na 
posiedzeniu Komisji.  
Radny Ryszard Pstrągowski zapytał o osoby, które nie płacą i mają zaległości z lat 
poprzednich - czy nie można ich pociągnąć do odpowiedzialności, nie czekając kolejny rok 
czy dwa? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że prowadzimy windykację, wysyłamy upomnienia i tytuły 
wykonawcze, a potem ściągnięcie zaległości należy do komornika. Problem jest wtedy, gdy 
osoby zalegające z opłatami nie mają dochodu.   
Radny K.Kutkowski zapytał, czy krzyżujemy dane z informacjami zawartymi we wnioskach 
„węglowych”? 
Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco.   
 

Do projektu uchwały nie było innych pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady 
Gminy odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych.  

Obecnych na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw     
i wstrzymujących się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr 
LXVIII/411/22. 
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4) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pszczółki na lata 2023-2030  
 

 Pan Wójt odczytał uchwałę składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 30 listopada 

2022 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały o WPF Gminy Pszczółki na lata 2023-2030 - 

zaopiniowany pozytywnie.   

Pani M.Grala-Wierzba omówiła projekt uchwały i wprowadzone zmiany.  

Radny Waldemar Walejko zapytał o zadanie inwestycyjne dot. budowy kanalizacji m.in. na 
ul. Jaśminowej - w listopadzie Wójt podpisał dotację, a tego zadania nie ma w projekcie 
WPF.  
Pan Wójt odpowiedział, że dotacja była formalnie przekazana. Na jednej z najbliższych sesji 
w nowym roku wprowadzimy te środki do budżetu, ale musimy zagwarantować wkład 
własny i wówczas będziemy mogli ogłosić przetarg.  
 

Radny W.Walejko zapytał o urządzenia monitorujące hałas, z których jedno wisi na budynku 
Urzędu - gdzie zostały czy zostaną zamontowane pozostałe? Członkowie Komitetu 
[Stowarzyszenia „Wspólnie dla Dobra Gminy”] twierdzą, że oni mają wskazać miejsca 
prowadzenia monitoringu. 
Pan Wójt odpowiedział, że miały być zainstalowane 4 czujniki. Część została zrealizowana 
zgodnie z oczekiwaniami, natomiast żeby zrealizować całość, muszą być zgody zarządców 
lub właścicieli obiektów, ponieważ są to urządzenia, które pobierają energię elektryczną. 
Radna Krystyna Szulc powiedziała, że jest wykonany projekt na remont ul. Wspólnej              
w Pszczółkach i zapytała, kiedy ta droga zostanie zmodernizowana? 

Pan Wójt odpowiedział, że ul. Wspólna została w bieżącym roku zgłoszona do dofinanso-
wania przebudowy z Narodowego Funduszu Przebudowy Dróg i czekamy na rozstrzy-
gnięcie konkursu. Wnioskujemy o dofinansowanie 50% kosztów przebudowy, ale będziemy 
bardzo ostrożni z wprowadzeniem środków budżetowych ze względu na trudny czas. 
 

 Do projektu uchwały nie było więcej pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady 
Gminy odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. 
Obecnych na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzy-
mujących się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr 
LXVIII/412/22. 
 

5) w sprawie budżetu Gminy Pszczółki na rok 2023 
 

Pan Wójt odczytał uchwałę składu Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 30 listopada 
2022 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Pszczółki na 2023 r.                   
i możliwości sfinansowania deficytu budżetu - opinia pozytywna. 

Komisje stałe Rady Gminy Pszczółki na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 
również wydały pozytywną opinię o  projekcie budżetu na 2023 r. 

 

Pani M.Grala-Wierzba omówiła projekt uchwały.  
 

 Ponieważ nie było pytań, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść dokumentu      
i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych na sesji 11 
radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się - nie było. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr LXVIII/413/22. 
 

6) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta  
 

 

Projekt uchwały przedstawił p.Przemysław Jaskólski - Przewodniczący Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Skarga dotyczyła braku zapewnienia dostępu do danych 
przestrzennych w zakresie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego za 
pośrednictwem usług danych przestrzennych. Komisja Skarg wnioskuje o uznanie skargi za 
bezzasadną. 

 

 Do projektu uchwały nie było pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady Gminy 
odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych 
na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących 
się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr LXVIII/414/22. 
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7) w sprawie stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
dzieci do placówek oświatowych 
 

Pani Olga Laskowska wyjaśniła, że zmieniły się przepisy w zakresie obliczania 
kosztów zwrotu rodzicom za przewóz uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy do 
placówek oświatowych - dotychczas był obowiązek określenia średniej ceny paliwa za 1 litr, 
obecnie jest obowiązek określenia stawki za 1 kilometr. Stawki nie mogą być mniejsza jak 
te, które są wykorzystywane do rozliczania podróży służbowych i takie stawki proponujemy. 
 

Radny W.Walejko zapytał, czy stawka jest po nowych cenach paliwa? 
Pani O.Laskowska odpowiedziała, że jest to stawka za 1 kilometr wg rozporządzenia.   
 

 Do projektu uchwały nie było innych pytań, w związku z czym Przewodnicząca Rady 
Gminy odczytała jej treść i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. 
Obecnych na sesji 11 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, głosów przeciw i wstrzy-
mujących się - nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i został jej nadany nr 
LXVIII/415/22. 
 
 

IMIENNY wykaz głosowania radnych nad uchwałami został załączony do protokołu. 
 

Ad.3 Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami, w tym złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych na nie 
odpowiedziach 
 

 Pani Anna Staniewicz powiedziała, że: 
- do kancelarii Rady Gminy wpłynęła skarga na działalność Wójta rozpatrzona na dzisiejszej 
sesji, 
- dla Rady Gminy wpłynęły życzenia świąteczne, 
- brała udział w spotkaniu opłatkowym naszej drużyny harcerskiej. 
 

Ad.4 Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami 

Pan Wójt przedstawił w formie prezentacji mulitedialnej sprawozdanie z działalności 
w okresie od 14 listopada do 28 grudnia br.: 
1) środki pozabudżetowe 
- otrzymaliśmy dotację w wysokości 5 mln zł na rozbudowę sieci wod.-kan. w Skowarczu    
i kanalizacji sanitarnej w ul.Jaśminowej w Pszczółkach, 
- od Fundacji LOTTO otrzymaliśmy dotację w wysokości blisko 40 tys. zł na budowę 
oświetlenia i monitoringu wizyjnego na boisku w Żelisławkach, 
2) gminna komunikacja autobusowa 
- z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych otrzymaliśmy dofinansowanie do roz-
woju gminnej komunikacji autobusowej w wysokości 150 tys. zł   
3) opieka wytchnieniowa i asystent osoby niepełnosprawnej  
- na 2023 r. otrzymaliśmy 157 575,80 zł w ramach programu Opieka Wytchnieniowa oraz 
262 749,96 zł - Asystent Osoby Niepełnosprawnej, 
4) inwestycje 
- w parku lipowym w Pszczółkach zostało zamontowane urządzenie zabawowe o wartości 
43 tys. zł, 
- została zakończona budowa wodociągu Żelisławki-Rębielcz, 
-  w Różynach zostało wybudowane boisko do piłki plażowej oraz tor do gry w bule, o war-
tości 42 tys. zł, 
-  na budynku Urzędu Gminy została  zainstalowana fotowoltaika o wartości 85.600 zł, 
5) ogłoszone przetargi 
- na budowę skateparku w Parku Lipowym w Pszczółkach - przetarg rozstrzygnięty na kwotę 
458.790,00 zł brutto, termin realizacji do 5 miesięcy od daty podpisania umowy, 
- na budowę sieci wodociągowej w Pszczółkach ul. Hallera, zadanie wykona spółka Eco 
Probe za kwotę 40 tys. zł,  
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6) dodatki:  
- osłonowe - liczba złożonych do dnia 31.10.2022 r. wniosków - 1.014 szt., wypłacona kwota 
- 658.108,08 zł, 
- węglowe - liczba  złożonych do dnia 30.11.2022 r. wniosków - 1.849 szt., rozpatrzonych 
pozytywnie - 1.403 szt., wypłaconych dodatków węglowych - 1.368 szt. na kwotę 
4.104.000,00 zł, 
- dodatki dla gospodarstw domowych - liczba złożonych do dnia 30.11.2022 r. wniosków 
-  311 szt., wniosków rozpatrzonych pozytywnie - 283 szt., liczba wypłaconych dodatków - 
256 szt., wypłacona kwota - 445.500,00 zł, 
- dodatki elektryczne - liczba złożonych dnia 16.12.2022 r. wniosków - 22 szt.   
7) preferencyjna sprzedaż węgla - stan na dzień 22.12.2022 r. 
- liczba rozpatrzonych wniosków - 588, 
- Gmina Pszczółki odebrała ok. 25 ton miału, ok. 200 ton groszku i ok. 50 ton orzecha. 
Czekamy na kolejne 50 ton orzecha, mieszkańcy odebrali 225,5 tony węgla.  
8) w dniu 14 grudnia br. p.Anna Gołkowska - kierownik referatu inwestycji, otrzymała z rąk 
Wojewody Pomorskiego Medal Prezydenta RP za długoletnią służbę na rzecz samorządu, 
9) w dniu 21 grudnia Gmina Pszczółki otrzymała od harcerzy i harcerek Betlejemskie Światło 
Pokoju.  
10) imprezy kukturalne:  

- Mikołajki w sołectwach oraz w Kamienicy Kultury,  

- obchody 20-lecia lokalnego Koła Wędkarskiego „Żwirek”, 

- udział KGW Żelisławki w Powiatowym Stole Bożonarodzeniowym - KGW zdobyło III miej-

sce w kategorii „wystrój stołu bożonarodzeniowego”.  

- spotkanie wigilijne harcerzy w świetlicy wiejskiej w Żelisławkach,  

- Mikołajkowe Spotkanie Integracyjne w Gminnej Bibliotece Publicznej w Pszczółkach.  
 

Ad.5 Wolne wnioski i informacje 
 

Radny K.Kutkowski zapytał o dotację do węgla w kwocie 3 tys. zł - z analizy danych (liczby 

mieszkańców i wypłaconych kwot) wynika, że blisko połowa gospodarstw w naszej gminie 

jest ogrzewana węglem. Czy jest to stan faktyczny? Wydaje się, że te dane są nieścisłe, 

ponieważ bardzo dużo osiedli mieszkaniowych ogrzewa się już gazem. 

Pan Wójt odpowiedział, że te dane są pobrane z systemu ewidencji emisyjności budynków 

- mieszkańcy składali deklaracje czym ogrzewają domy w okresie, kiedy nie było jeszcze 

mowy o dodatkach węglowych, więc raczej są obiektywne.  

Pani Beata Nowakowska powiedziała, że część mieszkańców robiła korektę deklaracji po 

wejściu w życie dodatku, ale też ustawodawca zmieniał zasady wypłaty. Tam, gdzie zostały 

złożone korekty deklaracji, pracownicy GOPS przeprowadzili kontrole, które potwierdziły 

stan faktyczny. 

Radny W.Walejko zapytał, czy można już składać deklaracje na dodatek gazowy? 

Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze wzoru wniosku.  

Radny K.Kutkowski powiedział, że musimy pomyśleć jak przekonywać mieszkańców do 

zmiany źródeł ciepła, ponieważ w dalszym ciągu wszyscy dość mocno się trujemy. Trzeba 

przyjrzeć się, jak wygląda sytuacja z dotacjami. 

Pan Wójt powiedział, że nie jest to takie proste. Wsparcie finansowe z programu „Czyste 

powietrze” w rzeczywistości nie jest takie atrakcyjnie. Jest to znaczna kwota, ale biorąc pod 

uwagę sytuację ekonomiczną naszych rodzin, wkład własny wielokrotnie wymaga wzięcia 

pożyczki, która przy obecnym oprocentowaniu jest bardzo droga.  

Radna K.Szulc opowiedziała o uroczystym spotkaniu z drużyną harcerską, w którym 

uczestniczyła. Sama była długoletnią instruktorką, w naszej gminie były ogromne tradycje 
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harcerskie, teraz jest jedna drużyna, ale i to cieszy. Na koniec złożyła wszystkim życzenia 

noworoczne. 

Życzenia złożyli także Pan Wójt oraz Przewodnicząca Rady Gminy.  
 

Ad.6 Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 
obrady słowami: ”Zamykam obrady LXVIII sesji Rady Gminy Pszczółki”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 10:30. 
 

 
 

Protokółowała: D.Gromadzka                               PRZEWODNICZĄCA  RADY GMINY 

               

                                                                                               /-/ Anna Staniewicz 
 
 
 

 

  Niniejszy protokół został zatwierdzony bez uwag podczas LXIX sesji Rady Gminy 

Pszczółki w dniu 23 stycznia 2023 r. 


